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 : الكممات المفتاحية
 .الاستبيان ات ، خطر الترمل ، منطقة اينغر ،وسط صحراوي ، المكتسب

 
 
 
 

 :الممخص
تعتمد دراسة الخطر الطبيعي في رقعة جغرافية معينة، عمى تحميل العوامل المتفاعمة فيما بينها ذات العلاقة بالخطر           

 المعني، بحيث ينتج عن ذلك ولادة ظاهرة معينة، قد تصبح ظاهرة خطيرة إذا ما صادفت مكتسبات مهمة في نطاق نشاطها.
لنشأة ظاهرة انتقال الرمال ، التي قد تشكل خطرا عمى المقومات الطبيعية يحتوي الوسط الفيزيائي لمنطقة اينغر عمى كل       

 المكتسبات الاقتصادية و الاجتماعية بالمنطقة. مثمه مثل كل الأوساط الصحراوية الجزائرية. 
دراسة كل المركبات ذات الصمة  ثار الناجمة عن الظاهرة ، توجبتالا املا في إيجاد الحمول المناسبة لتفادي أو لمتقميص من      

تقييم المنظومة الوقائية الحالية الموجهة لمكافحة الترمل ،  تصادية،الاجتماعية..( ثم بعد ذلكبالموضوع )الطبيعية، البشرية،الاق
ومقترحات جديدة ، لا يتم التأكد من نجاعتها إلا عن طريق استبيانات مدروسة  محاولة تدعيمها عن طريق ممارسات و ذلك قصد

 و ممنهجة ، تهدف إلى استشارة كل فئات المجتمع الذين عايشوا أو يعايشون الظاهرة  .
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abstract                                                                                                           :  

    The study of natural risk in any geographic area; depends on the analysis of the interrelated 

factors in relation with the particular risk, and that will result a particular phenomenon, which may 

become a dangerous phenomenon if it encounters important gains in its activity’s scope. 

    The physical milieu of the INGHER region has all the natural compositions for creating the 

phenomenon of sand transport, which may pose a risk to the economic and social gains in the 

region. as all the Algerian desert media. 

   In the hope of finding good solutions to avoid or reduce the phenomenon’s effects, It has to study 

all the compositions (naturals, humans, economic, social…). Then, evaluate the current preventive 

system against widowhood. To consolidate it by a new practices and propositions, whose 

effectiveness can be ascertained only through methodologic and systematic questionnaires aimed at 

consulting all groups of society who have lived or are living the phenomenon. 
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